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Otázka pro starostu  

Radka Štejnara

První předzvěst Vánoc: na pěší zóně 
děti zdobily stromky a řádili čerti

Večer 4. prosince se rozsvítil na náměstí vánoční strom. Ale ještě předtím se na 

pěší zóně objevily děti ze škol a školek, aby tu vyzdobily řadu stromků menších. 

Přišel se na ně podívat starosta Radek Štejnar, který každého obdaroval hračkou 

a sladkostí. Dorazili i vyslanci pekla na historickém traktoru, v němž toho, kdo 

měl zájem, svezli. I když nebyli zlí a usmívali se (u nich to prý znamená vy-

pláznout jazyk, jak prozradil čert Majda), vyvolali i slzičky, jako u dvou děvčátek 

(snímek vlevo), jež si dodávaly kuráž vzájemným držením se za ruce. Foto  LM

Letos dokončí ještě 

tři investiční akce

Do příštího roku 

s provizoriem?

Poliklinika se prodávat nebude

Některé parky budou 

bez zimní údržby  

Blíží se čas vánočních svátků a ko-
nec roku, čas novoročních přání. Co 
byste popřál občanům Jirkova Vy?

Těžko lze přát něco jiného než ono 
tisíckrát opakované „hlavně to zdraví.“ 
Někomu to třeba může znít banálně, 
ale já dobře vím, jak je zdraví našich 
blízkých důležité pro naše štěstí. 

Kdybych si mohl přát něco všeobec-
nějšího, pak by to bylo, aby k sobě 
byli lidé ohleduplnější. Bezohlednost 
a neúcta k jiným lidem dnes bohužel 
nejsou ničím výjimečným. 

No a protože Vánoce jsou svátky 
hlavně pro ty maličké, tak těm pře-
ju, aby pod stromečkem našli splnění 
svých přání.

Nejistota, spekulace a fámy kolem 
jirkovské polikliniky - to vše by mělo 
být minulostí. 

Budova polikliniky, která je v majet-
ku města, potřebuje nutně investice do 
opravy, ale peníze za vybrané nájemné 
na nutné opravy nestačily. Město argu-
mentovalo tím, že současná nájemní 
smlouva je pro město nevýhodná a je 
třeba stávající podmínky změnit. Lé-
kaři zase volali po tom, aby z radnice 
zazněl jasný signál, jak to bude s poli-
klinikou dál.

Ve středu 2. prosince proběhlo v za-
sedací místnosti radnice jednání mezi 
představiteli města a lékaři, kteří jsou 
v poliklinice v nájmu prostřednictvím 
společnosti Poliklinika Jirkov s. r. o. 

Starosta Radek Štejnar už dříve pre-
zentoval čtyři varianty dalšího vývoje 
polikliniky (její odprodej dosavadnímu 
nájemci, zvýšení nájemného, indivi-

duální nájemní smlouvy jednotlivých 
lékařů se správcem budovy, odprodej 
jinému zájemci). Druhá z nich, zvýše-
ní stávajícího nájemného na výši od-
povídající ceníku města při zachování 
dosavadního smluvního vztahu mezi 
městem a Poliklinikou Jirkov s. r. o., se 
jevila lékařům jako přijatelná a právě 
o ní přišli jednat. 

Výsledkem zhruba hodinové debaty 
byla předběžná dohoda: Město bude 
dělat kroky k tomu, aby mohly být vy-
členěny fi nanční prostředky na opravy 
polikliniky s tím, že lékaři přistoupili 

na navýšení nájmu z dosavadních 236 
na 450 korun za metr čtvereční ročně. 
Další jednání budou pokračovat v za-
stoupení právníků města i nájemníků, 
aby byly vytvořeny oboustranné záru-
ky pro tuto dohodu.

Na dotaz, který zazněl z pléna v zá-
věru jednání, zda se poliklinika tedy 
prodávat nebude, starosta Štejnar od-
pověděl. „Byly prezentovány čtyři va-
rianty, my jsme se tu dohodli na jedné 
z nich: zvýšení nájmu a následných in-
vestic do budovy polikliniky. Varianta 
jejího prodeje tím padá.“

Město bude dělat kroky k tomu, aby mohly být vyčleněny fi nanč-
ní prostředky na opravy polikliniky s tím, že lékaři přistoupili na 
navýšení nájmu...

Další jednání budou pokračovat v zastoupení právníků města i 
nájemníků, aby byly vytvořeny oboustranné záruky...

Nařízením rady města byla vymeze-
na místa, na kterých pro jejich malý 
dopravní význam nebude v zimě zajiš-
ťována sjízdnost komunikací a schůd-
nost chodníků. Úseky, z nichž se ne-
bude odstraňovat sníh a náledí, budou 
u všech vstupů řádně označeny. Jedná 
se o park Smetanovy sady (udržován 
bude pouze hlavní chodník), Olejo-
mlýnský park a park Svojsíkovy sady. 

Ještě tři z letos naplánovaných akcí 
běží a měly by být dokončeny do polo-
viny prosince.

Je to rekonstrukce komunikace v oko-
lí Havlíčkova náměstí, která byla zahá-
jena v září a dokončena má být 15. pro-
since s celkovými náklady 1,16 milio-
nu korun (na snímku), stavební úpravy 
přechodů pro chodce ve Dvořákově uli-
ci (naproti Penny marketu) za 1,23 mi-
lionu korun a zřízení přípojky pitné vo-
dy v Základní umělecké škole za 468 ti-
síc (částky jsou zaokrouhleny). Ve všech
případech jde o investice plně hrazené 
z rozpočtu města.

Realizace některých akcí zařazených 
do letošního rozpočtu byla přeložena 
na rok 2010, například výstavba škol-
ního hřiště pro ZŠ Krušnohorská a ZŠ 
Studentská (opoždění podpisu smlou-
vy o poskytnutí dotace), rekonstrukce 
Hornické ulice nebo vybudování kru-
hového objezdu na křižovatce Chomu-
tovské a Palackého ulice (nebyly vy-
řešeny majetkoprávní vztahy ohledně 
pozemků).

Školní stravování je téma k diskuzi 
Vedení města zvažuje transformaci 

systému školního stravování. Ve hře 
je zrušení tří školních jídelen a proná-
jem té zbývající soukromé fi rmě. Co 
k těmto úvahám vedlo a jaké by měla 
její realizace dopady? Rozhovor na 
toto téma poskytl Jirkovským novinám 
starosta Jirkova Radek Štejnar.

Kde se tato myšlenka vůbec vzala?
Jde o obecný problém fi nancování 

školství. Vzhledem k neustálému úbyt-

ku žáků ve školách se zvyšuje náklad-
nost provozu, a to i jídelen. Hledali 
jsme způsoby, jak ušetřit. Během debat 
o této problematice padl nápad zaměřit 
se na stravování. 

Co bylo dál?
Bylo nám jasné, že jde o složitý a zá-

važný krok, proto jsme se chtěli dů-
kladně seznámit se všemi podmínka-
mi, zkrátka znát všechna pro a proti. 
V první fázi jsme tedy oslovili reno-

movanou fi rmu z regionu, aby vypra-
covala podrobnou koncepci, a s tou 
pak seznámila jak představitele města, 
tak ředitele škol. Firma Dora Gastro, 
kterou jsme oslovili, připravila asi před 
půldruhým rokem prezentaci, k níž ře-
ditelé vznesli poměrně dost připomí-
nek. Tyto připomínky do své koncepce 
zapracovala a po roce se konala další 
prezentace.  

                         Pokračování na str. 2

Rada města doporučila zastupitel-
stvu schválit rozpočtové provizorium 
na rok 2010. V podmínkách rozpoč-
tového provizoria se zejména realizují 
nezbytné provozní výdaje související 
s chodem města, převody provozních 
prostředků organizacím a společnos-
tem zřizovaných městem. Obec hradí 
závazky z již uzavřených smluv a in-
vestiční akce zahájené v předchozích 
letech. Výdaje a příjmy uskutečněné 
v období rozpočtového provizoria se 
stávají výdaji a příjmy rozpočtu na rok 
2010.

Podle pravidel rozpočtového provi-
zoria budou odbory městského úřadu 
čerpat prostředky za první čtvrtletí 
podle skutečnosti za stejné období 
roku 2009 snížené o 10 % (mimo ob-
držených dotací).

Jednání zastupitelstva proběhne až 
po uzávěrce.

Redakční rada Jirkovských novin 
přeje všem čtenářům příjemně strá-
vené svátky a úspěšný příští rok 

Pověřený šéfredaktor si dovoluje 
připomenout: úsměvem prodlužujete 
život sobě a ty ostatní jím potěšíte... 
nejen o Vánocích....

Rozpis ostatních chodníků podle limitů 
odstranění závad schůdnosti na str. 7
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► www.pracujzdomu.eu - Šance.

Pro většinu zahrádek 

nájem do roku 2020

Přepravní kacelář 

DPChJ v novém 

Sedmdesát nových míst a plány na další

Sebrali jim ležení. Ráno v půl de-
váté přerušili strážníci vyspávání 
dvou sourozenců a dvou žen. Skupina 
bezdomovců si ustlala pod igelity ve 
Smetanových sadech a nesla nelibě, 
že by měla své lože opustit jen proto, 
že v parku probíhá jeho čištění. Stráž-
níci otužilý kvartet z parku vykázali 
a hadry, jež sloužily jako ložní prádlo, 
byly odvezeny na skládku. Ukázalo se 
přitom, že ne všichni jsou bezdomov-
ci, jedna z žen má bydliště v čp. 255 
(malometrážní byty v Březenci).

Zkrotila ho až pouta. Před půl jed-
náctou v noci vyrazili strážníci prověřit 
oznámení, že pod zámkem je skupina 
mladých, kteří zde dělají nepořádek. 
Zjistili osm osob, které vyzvali, aby 
místo opustily. Pokynu uposlechli 
všichni – až na jednoho. Devatenácti-
letý mladík, mimochodem den předtím 
přistižený při rozkopávání odpadko-
vých košů a vůbec fi gurka ve svodkách 
strážníků se často vyskytující, začal 
strážníky napadat, a to nejen slovně. 
Strážníci vystupují při své práci s ob-
čany slušně, ale čeho je moc… Ke 
slovu přišly dle policejní terminologie 
„donucovací prostředky, a to nejprve 
hmaty a chvaty a následně i pouta“. 
Zkrátka strážníci vzpurného výtečníka 
zkrotili a předvedli na služebnu Police 
ČR ke zjištění totožnosti. Jeho počíná-
ní pak  ocenili pokutou 1 000 korun. 

Spletl si market se záchodem. Z ob-
vyklých hlášení o zadržení zlodějíčků 
v některém z jirkovských marketů 
vybočuje případ, kdy se dvacetiletý 
mládenec v Tescu pokusil odcizit zbo-
ží v hodnotě 3,50 Kč. Že si ke zcizení 
vybral maličkost, není až tak výjimeč-
né jako to, že podle sdělení ostrahy na 
prodejně kouřil a popíjel víno. Vrcho-
lem jeho nemístného počínání bylo, 
když ho napadlo, že to, co šlo dovnitř, 
musí také ven, a vymočil se mezi re-
gály. Strážníci jeho chování ohodnotili 
jako přestupek proti majetku a proti 
veřejnému pořádku buzením veřej-
ného pohoršení a uložili mu pokutu 
1 000 korun.

Společnost CC Plast zahájila výrobu 
plastových komponentů vstřikováním 
v nové hale nedaleko hřbitova už v říj-
nu, ale až 24. listopadu zde proběhlo 
slavnostní zahájení provozu. Zúčastnili 
se ho majitelé, britští podnikatelé Mi-
chael James Carrick a Paul Clarkson, 
a několik dalších hostů, partnerů a do-
davatelů, kteří se na realizaci tohoto 
projektu podíleli. Slavnostního přestři-
žení pásky se ujal kromě majitelů také 
starosta Jirkova Radek Štejnar.

Firma CC Plast vyrábí technické vý-
lisky. Jejím hlavním odběratelem je 
pobočka fi rmy Black & Decker v Tr-
micích na Ústecku, ale zdejší produkce 
se vyváží také do zahraničí. V součas-
né době tu pracuje 70 zaměstnanců, 
z toho asi 60 procent tvoří obyvatelé 
Jirkova.  

Jak připomněl její ředitel Václav 
Vild, hala je dimenzována na 110 pra-

Starosta Radek Štejnar (první zleva), 
ředitel DPChJ Jiří Melničuk (s mik-
rofonem) a další představitelé města 
i dopravního podniku, novináři, cestu-
jící veřejnost i všeteční kluci, ti všich-
ni se zúčastnili slavnostního otevření 
přepravní kanceláře na autobusovém 
nádraží. V rekonstruovaném objektu je 
prodejna jízdenek, zázemí pro řidiče, 
bezbariérové WC a malá prodejna.

V souladu s územním plánem schvá-
lili radní záměr pronájmu zahrádkář-
ských kolonií na území města pro další 
roky. Většině zahrádek by podle tohoto 
záměru měly být smlouvy prodlouženy 
do konce roku 2020, nájmy zahrádek 
v centru města (Mostecká, Zaječická 
a Na Stráni) budou prodlouženy do 
konce roku 2015. 

Výjimku tvoří několik zahrádek na 
břehu Bíliny v blízkosti Olejomlýn-
ského parku, které budou možná muset 
ustoupit rozsáhlé investiční akci, vý-
stavbě sportovní haly v parku. O reali-
zaci tohoto záměru však dosud nebylo 
rozhodnuto. Město přesto musí být na 
tuto alternativu připraveno a proto osm 
zahrádek bude mít nájemní smlouvu 
kratší. O její přesné podobě zatím není 
rozhodnuto, nejprve je nutno projednat 
její varianty se zástupci zahrádkářů.

Dokončení ze str. 1
Jak dopadla druhá prezentace?
Kromě ředitelů škol byli pozváni  ne-

závislí odborníci, metodička školního 
stravování Ústeckého krajeLenka Mot-
tlová a Miroslava Slavíková z Krajské 
hygienické stanice Ústeckého kraje, 
která je rovněž členkou mezirezortní 
komise ministerstva školství a minis-
terstva zdravotnictví v oblasti výživy. 
Ředitelé škol i obě odbornice vznesly 
nemálo dotazů, ale dá se říct, že žádný 
nezůstal bez odpovědi. V podstatě to 
byla věcná debata v odborné rovině, 
týkající se toho, jak tento záměr dát 
do souladu se školskou legislativou, a 
doladění některých připomínek týkají-
cích se hygienických norem. 

Rozhovor: Školní stravování je téma k diskuzi 

Škola        Kapacita školy/       Kapacita  Počet žáků    Počet jídel
                  obsazenost v %        jídelny
Budovatelů          570/67              500                   382                 240
Studentská          540/77               410                   418                 328
Nerudova             660/48              400                   317                 178
Krušnohorská  1 500/47           1 600                   705                 586

Jaká je situace nyní?
Součástí prezentované koncepce byl

i termín, pokud bychom do toho šli, 
ne dřív než od 1. září 2010. Zatím 
ale nejsou objasněny všechny připo-
mínky z naší strany. Zajímali jsme se 
například o to, co by se stalo, kdyby 
se myšlenka neosvědčila - kdo by pak 
nesl náklady, je třeba také doladit pří-
padné sankce, pokud by potenciální 
partner neplnil smlouvu. Zkrátka dnes 
je zřejmé, že pokud bude tento projekt 
spuštěn, rozhodně to nebude od příští-
ho školního roku.

Když chce město ponechat jen jed-
nu školní kuchyň a jídlo rozvážet, 
proč hodlá tuto službu pronajmout 
a nechce ji provádět samo?

Znamenalo by to značné prvotní ná-
klady: muselo by se pořídit auto k roz-
vozu, technologie k převážení, kuchy-
ně by se musely upravit, a především 
bychom si museli sami vybudovat 
know-how, protože s tímto způsobem 
nemáme zkušenosti. Dora Gastro po-
čítá s počáteční investicí ve výši dvou 
milionů korun. Ale kromě vynalože-
ných nákladů bychom přišli o možnost 
vylepšit školám rozpočty.

Přínosy zvažované koncepce
- pro strávníky: výběr minimálně ze dvou jídel
                            pravidelné hodnocení a výzkumy
- pro školy: mimořádné výnosy 100 000 korun měsíčně
                    v případě dalšího komerčního využití kuchyně převe-
dení části zisku
- pro zřizovatele: úspora investic nutných na rekonstrukci někte-

rých jídelen             úspora provozních nákladů (nížší spotřeba vody 
a energií)                snížení nákladů spojených s údržbou a obnovou 
technologií.

Garance: tříúrovňová kontrola kvality
                 certifi kace systému řízení kvality ISO 9001:2000
                 plná zaměstnanost stávajících pracovníků

covních míst. „Nejde nám o krátkodo-
bý zisk, naše cíle jsou dlouhodobé,“ 
zdůraznil. „Chceme vybudovat stabil-
ní tým a výrobu tu udržet. I proto jsme 

se rozhodli opustit pronajaté prostory
a jít do vlastního. Věříme, že se nám 
podaří dosáhnout dalšího růstu a vy-
tvořit nová pracovní místa.“

Čisto, prostor, světlo, moderní technika - to je výrobní hala CC Plastu. Foto LM

Jakým způsobem?
Přišli bychom o stotisícový bonus 

za nájem, který by byl rozdělen mezi 
školy. To znamená 25 tisíc korun mě-
síčně pro každou školu. Jak by s nimi 
ředitelé naložili, byla by jejich věc. 
Naší představou je, že by je měli pře-
rozdělit do příjmů učitelům. Víme, že 
učitelé nejsou ohodnoceni dostatečně a 
udržet kvalitní kantory znamená zapla-
tit je. Město nemá moc možností, jak 
mzdovou politiku v základním školství 
ovlivnit, toto by mohl být jeden způ-
sob.

Ceny školních obědů jsou limitova-
né. Soukromému subjektu jde pře-
devším o zisk. Jak se vejde do limitů 
cen při zachování potřebné kvality?

Jsou tu opět dva faktory. Za prvé, 
Dora Gastro je velký producent, takže 
nakupuje ve velkém, tedy až o 40 pro-
cent levněji než školy. Za druhé, pro-
jekt této fi rmy vychází z toho, že ku-
chyň na čtvrté základní škole je tak 
velká, že by ji využíval i pro přípravy 
další stravy pro komerční účely – že by 
se tu vařilo i pro jiné fi rmy z regionu.

Co zaměstnanci ostatních kuchyní?
Náš případný obchodní partner by 
se musel zavázat, že pracovní místa 
zachová. Ostatně zmíněná koncepce 
společnosti Dora Gastro vycházející 
z přípravy jídel na komerční bázi by 
garantovala nejen zachování stávají-
cích míst, ale i vytvoření nových.

Objevily se informace o rozvozu 
mražených jídel a jejich ohřívání. Je 
to reálné?

Takzvané mraženky jsou rozhodně
vyloučené. Hygienické normy pro škol-
ní obědy jsou velmi přísné, čerstvost 
obědů je jednou z hlavních podmínek.

 A jak je to vůbec s převozem? Ne-
utrpí jím kvalita jídla?

Pro převážení teplých jídel jsou jasně 
specifi kované předpisy týkající se tep-
loty jídla. 

Zmiňuje se stále jedna fi rma. Zna-
mená to, že pokud se tato koncepce 
prosadí, bude partnerem města prá-
vě ona?

Proběhne standardní koncesní říze-
ní. Je jasné, že když jsme se obrátili 
na jednu konkrétní fi rmu, aby nám 
poskytla potřebné informace, její kon-
cepce bude do jisté míry zvýhodněna. 
Ale pokud se najde jiný subjekt, který 
by nabídl ještě výhodnější podmínky, 
dostal by samozřejmě přednost ten.

všechny okolnosti a potom seznámit 
pedagogickou i rodičovskou veřejnost 
s tím, že je tu možnost získat další 
zdroje pro školy, při zachování kvality 
stravování ušetřit, a potom otevřít na 
toto téma diskuzi, v níž by byla na stole 
všechna pro a proti, Pokud by pak pře-
vládl názor stávající systém zachovat 
- budiž. Je ale třeba mít na paměti, že 
nemůžeme  hledět na systém školního 
stravování jako na izolovaný problém. 
Je to součást širší problematiky fi nan-

Kuchyň školy v Krušnohorské ulici je největší.                     Foto archiv 4. ZŠ

Dostali jste petici s více než třemi 
sty podpisy, vyjadřující nesouhlas 
s vaším záměrem. Jak s ní naložíte?

Na petici pochopitelně podle záko-
na odpovíme. Ale právě v tom vidím 
problém – roznesla se fáma, že už je 
hotovo, a je velmi jednoduché lidi 
zmanipulovat, když nejsou k dispozici 
dostatečné informace. My jsme chtěli 
zvolit opačný postup: nejprve zjistit 

cování školství. A jestliže se nevydáme 
touto cestou, je naší povinností hledat 
jiné cesty, jak najít pro školství fi nance 
– a ty by mohly být i bolestnější.

Myslíte tím zrušení některé školy?
To není na pořadu dne. Čísla jsou ale 

neúprosná - pokud negativní vývoj ve 
fi nancování školství nezvrátíme, bude-
me muset hledat jiná řešení, například 
přesuny jiných školských zařízení. 
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Příprava na vánoce v ZUŠ měla dvě 

podoby, výtvarnou a hudební

Ani letos nechyběl v kalendáři Základní umělecké školy Jirkov tradiční 

Mikulášský koncert. Vystoupilo na něm postupně patnáct účinkujících 

ve čtrnácti hudebních číslech (na malém snímku zleva Lukáš a David 

Mojžíšovi). Vzhledem k termínu měl koncert speciální hosty. Muzikanty 

přišli pochválit a obdarovat Mikuláš s andělem a čerty, takže při předá-

vání sladkostí vládla veselá atmosféra.                       Foto Milena Sailerová

Mikuláše přivítali koncertem

Hudba, tanec i zpěv pro novorozence
Charitativní večer ve prospěch dětského oddělení kadaňské nemocnice vynesl téměř třicet tisíc korun

V sobotu večer proběhla v Rytířském 
sále zámku Červený Hrádek charita-
tivní akce nazvaná Večer s vůní Orien-
tu. Uspořádaly ji společně Český svaz 
žen za fi nanční podpory města Jirkova, 
Asistenčního centra Most a.s. a orga-
nizace Kiwanis Kadaň (sdružení lidí, 
kteří prostřednictvím vlastních projek-
tů pomáhají převážně dětem, handica-
povaným a mladým lidem).

„Výtěžek je určen dětskému oddělení 
kadaňské nemocnice,“ vysvětlila po-
řadatelka akce Alexandra Zdeňková, 

z jirkovské organizace Českého svazu 
žen. Možností, jak přispět, mělo asi sto  
třicet návštěvníků několik. Od dobro-
volného vstupného přes koupi výrobků 
od dětí z nemocnice a místních žen  po 
zapojení se do dražby obrazu Milana 
Pecáka, který pro tento účel věnoval 
jeho autor. 

S výtěžkem mohli být organizáto-
ři spokojeni – dosáhl částky 28 630 
korun. Bude to příspěvek na nákup 

Dvě akce spojené tématem vánoc 
připravila jirkovská základní umělec-
ká škola na čtvrtek 10. prosince. Nej-
prve to byla výstava s vánoční téma-
tikou. Návštěvníkům představili své 
práce žáci z výtvarného odboru školy. 
K zadání se postavili adekvátně svému 
věku, ale vystavené výtvory spojovalo 
jedno – invence a nápaditý přístup.

 Hodinu po vernisáži výstavy začala 
část předvánočního večera zaměřená 

nejen na zrak, ale především na sluch. 
V zaplněném sále školy se postupně 
představilo na sedm desítek účinku-
jících ve dvaceti číslech, mezi nimiž 
převládala pochopitelně hudba, ale ne-
chyběl ani přednes či tanec. „Vánoční 
koncert je vždycky velmi slavnostní 
a vzbuzuje ve všech přítomných vel-
mi silné emoce, bylo tomu tak i ten-
tokrát,“ shrnula poslední kulturní akci 
roku 2009 ředitelka školy Milena Sai-

nového vyhřívaného lůžka pro novo-
rozence, kterých je díky rostoucímu 
počtu narozených miminek v nemoc-
nici Kadaň málo. A proč podpora smě-
řuje právě do Kadaně? „Podobná akce 
proběhla tento týden také v Kadani. 
V tamní nemocnici se rodí poměrně 
hodně dětí z Chomutova i Jirkova, tak 
proč nepomoci dobré věci také u nás?“ 
odpověděla otázkou A. Zdeňková.

Pro návštěvníky charitativního ve-
čera byl připraven i kulturní program. 
Nejprve se představil soubor břišních 
tanečnic Farah, žen z Chomutovska 
a Mostecka, které spojuje zájem o ori-
entální tanec. Hudební stránku večera 
obstarala skupina Flash Joy, vystoupi-
la také „domácí“ Šárka Vaňková, která 
představila svůj nový projekt, dívčí 
pěvecký kvartet 4LaDies. Vydařený 
včer pak zakončila ohnivá show Filipa 
Stejného.

Nejznámější tváří nové dívčí pěvecké 

formace 4LaDies, která se v průběhu 

večera představila, byla jirkovská fi -

nalistka první Superstar Šárka Vaň-

ková.                    Foto Milan Gugh

lerová. Tomu ostatně přispěla i skladba 
repertoáru, která se z podstatné části 
vztahovala k Vánocům. 

K doplnění sváteční atmosféry při-
spělo, že všichni účinkující dostali 
po vystoupení sladkosti a kromě toho 
zdobené vánoční perníčky. „Ty upek-
ly a nazdobily naše učitelky, to už se 
u nás stalo tradicí, pečeme je asi osm 
let,“ dodala ke sladké tečce za vánoč-
ním koncertem a M. Sailerová.

P ij te si vychutnat  váno ní 
as se svými  p áteli i  rodinou  

do zámecké restaurace 
 

      VÁNO NÍ MENU OD  11.12. DO 24.12. 2009 
  

Drink 
Váno ní sen      80,-K  

P edkrm 
P na z uzeného lososa  55,-K  

s avokádovým krémem 
Polévka 

Rybí polévka     35,-K  
Krémová kaštanová polévka s houbami    35,-K  

Hlavní chod 
Váno ní kr ta   140,- K  

Kr tí steak s bramborovým pyré s o echy a kaštany 
Kap í hranolky v pivním t stí ku     95,- K  
s pe enou bramborou a zakysanou smetanou 

 
Rezervace na tel. ísle :  474 684 560 

E-mail : gastro@zamek-jirkov.cz 

Nejpočetnější sestavou mezi vystupujícími byl pěvecký sbor Jirkovský oříšek.                               Foto Marie Hánová

Město Jirkov děkuje za velkorysý dar 
na podporu kulturní sezony 2009 

společnosti

Úvod večera patřil orientálnímu tanci v podání skupiny Farah, která předvedla 

tanec se svíčkami a se závoji.                                        Foto Luboš Mizun

Barokní trio, které vystoupilo v sobotu 12. prosince v zámecké kapli na Ad-

ventním koncertu, mělo hodinu předtím malou generálku v podobě hudebního 

doprovodu vernisáže výtvarníka Miroslava Svobody. Malíř (na snímku vlevo), 

který je profesí praktickým lékařem a působí na jižní Moravě, se věnuje du-

chovní medicíně a toto jeho zaměření přenáší i do svých abstraktních, intu-

itivních obrazů. Expozice je nainstována v nových výstavních prostorách Čer-

veného Hrádku v levé přízemní chodbě. Přestože teprve druhá výstava tu před-

stavila dílo Moravana, nové prostory by měly sloužit především jako místo pro 

prezentaci regionálních tvůrců.                                      Foto Luboš Mizun

Nové výstavní prostory na Červeném Hrádku
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Stojíte v čele 
Městské policie 
Jirkov přes dva 
roky. Ale s pra-
cí v této složce 
máte praxi po-
někud delší…

Městská policie 
vznikla v květnu 
v roce 1991. Já 

jsem do ní nastoupila v prosinci téhož 
roku. Je to už osmnáct let…

Jsou kromě Vás nějací pamětníci 
těchto začátků?

Jsem druhá služebně nejstarší. Úplné 
začátky pamatuje jen kolega Robert Pl-
zák. Ale jinak bylo složení dlouhodobě 
stabilní. Takže je tu řada strážníků, 
kteří slouží deset až osmnáct let. Přiro-

zený proces ubíhajících let vedl v po-
slední době k omlazování „kádru“.

Kolik vás v současné době je?
Městská policie má 24 pracovníků, 

z toho strážníků je 20. Ostatní obslu-
hují kamerový systém. Není vylouče-
né, že početní stav bude navýšen.

Právě kamerový systém je jedním 
z diskutovaných témat. Občané by 
přivítali větší počet kamer. Bude se 
systém rozšiřovat?

Stávající systém už rozšířit nelze. 
Nejprve nás čeká jeho přebudování 
z analogového na digitální. Kdyby-
chom mohli přidávat podle přání ob-
čanů, byla by kamera v každé ulici. 
Ale jsou hranice, které překročit ne-
lze, aby obsluha stačila vše sledovat. 
Máme na sledovaní systému dva pra-

covníky, ale jen jedno ovládací místo. 
Teď máme kamer jedenáct. Jestli jich 
bude třicet až čtyřicet, jak chce radni-
ce, bude přinejmenším druhé ovládací 
místo nezbytné. Je tedy nutné systém 
přepracovat.

A co další technika?
Vedení města nás podporuje. V po-

sledních dvou letech došlo v této ob-
lasti k obrovskému posunu. Dostali 
jsme nové prostory, nové auto, kame-
ry (viz článek nahoře), modernizovali 
jsme výstroj. Co se týče technického 
vybavení a zázemí, myslím, že může-
me být spokojeni.

A v čem spokojeni být nemůžete?
Jirkov je město, jaké je, se složením 

obyvatel a problémy vyplývajícími 
z toho, v jakém regionu se nachází. 

Rozhovor s ředitelkou: Vadí mi bezohlednost a nezodpovědnost 
Těžko si v těchto podmínkách lze před-
stavovat, že práce strážníků je nějak 
radostná nebo povznášející. Někteří li-
dé si myslí, že si na strážníka mohou 
dovolit vše, a ono není nic příjemného 
poslouchat některé takové projevy. Je 
to neustálý kolotoč stále se opakujících 
případů, které jsou důsledkem lidské 
bezohlednosti a nezodpovědnosti

Můžete být konkrétnější?
Vandalismus, parkování, přestupky 

proti občanskému soužití, chování čás-
ti mládeže… to bych mohla vyprávět 
donekonečna. Vím třeba, že je někdy 
problém zaparkovat, ale stává se, že 
někdo zaparkuje tak, že druhý nemůže 
vyjet. Nebo noční rámusení v panelá-
ku, hádky, mejdany? To je bezohled-
nost. A jak pojmenovat fakt, že muži 

Jednou z částí práce městské policie 
je prevence kriminality. Má několik 
forem, ale mezi ty nejefektivnější patří 
přímý kontakt se školáky. Preventis-
tou v Jirkově je Václav Dráb, který se  
mezi děti různých věkových kategorií 
začal vydávat před dvěma lety. U jed-
né z proměn strážníka na kantora byly 
i Jirkovské noviny.

V VI. B základní školy v Krušno-
horské ulici V. Dráb „odučil“ hodinu 
zaměřenou na prevenci proti kouření, 
alkoholismu a toxikománii. Na rozdíl 
od převážně ženského pedagogického 
sboru mohl strážník spojit autoritu, 
kterou dodává jeho uniforma, s ráz-
ností muže. Této výhody dokáže vyu-
žít. Důrazné upozornění na dodržování 
kázně, sebevědomý tón, rázná gesta, 
jasně nastavená pravidla - to vše nasto-
lilo ve třídě od prvních minut kázeň. 
To ale neznamenalo, že by děti ne-

Když se strážník promění v kantora 

spolupracovaly. Koneckonců šlo o té-
ma, které se v rámci školní výuky pří-
liš často neobjevuje, navíc má punc 
něčeho zakázaného.

Hodina začala anonymním testem, 
který měl zjistit, co vlastně děti o ne-
bezpečí návykových látek vědí. Z jeho 
vyhodnocení vyplynulo, že tato třída 
dopadla ve srovnání s jinými poměr-
ně dobře. „Je vidět, že mají přehled,“ 
okomentoval tento stav Václav Dráb.

To ostatně potvrdil i průběh hodiny. 
Strážník, který nejenže některé kluky 
znal jménem, ale zjevně mu nebyly 
neznámé ani některé jejich kousky, 
protože bydlí na stejném sídlišti, cho-
dil mezi lavicemi a nedělalo mu pro-
blémy žáky vtáhnout do dialogu. Děti 
se hlásily a uváděly konkrétní případy, 
jež poznaly z vlastní zkušenosti. Uká-
zalo se, že v tématu alkoholu a drog 
rozhodně nejsou bez informací. Přes-

to se formou dialogu dozvěděly řadu 
zajímavých novinek, týkajících se 
zejména jejich ochrany před tímto ne-
bezpečím, případně jak na ně upozor-
nit dospělé.

Hodina, která připomínala spíš volné 
povídání, jehož mantinely ovšem vyty-
čil muž v uniformě, uběhla všem vcel-
ku rychle. A jak tento způsob výchov-
né práce hodnotí Václav Dráb? „Děti 
jsou otevřené, spolupracují, myslím, 
že tato forma má svůj smysl. Na ho-
dinách většinou učitelé nejsou, děti se 
pak víc otevřou a víc toho řeknou. Ale 
obecně platí, že přimět je ke spolupráci 
není těžké. Je samozřejmě rozdíl mezi 
prvňáčky a třeba šesťáky, ale vcelku 
tuto formu děti vítají.“

Jirkovský preventista má svou prá-
ci rozdělenou podle věku dětí. Mezi 
prvňáčky a nesjtarší děti v mateřských 
školách chodí s tématem bezpečnosti 
silničního provozu, a kromě již zmíně-
né tematiky pro šesťáky má ještě jedno 
téma – nebezpečí šikany. „S tím na-
vštěvuji deváté třídy, ale pokud se ob-
jeví náznak tohoto problému a pozvou 
mě, přijdu třeba mezi žáky sedmých či 
osmých tříd.“ V. Dráb uspořádá ročně 
na 40 dvouhodinových přednášek. 

užívají fyzické násilí vůči svým part-
nerkám? Že nemalá část dětí nemá zá-
kladní návyky slušného chování, takže 
dokáží na napomenutí staršího reago-
vat kolikrát tak sprostě, až je dospělý 
zaskočen?

Blíží se konec roku, co byste si za 
Městskou policii Jirkov přála do no-
vého roku?

Vzhledem k tomu, co bylo řečeno do-
sud, je asi vyslovovat přání zbytečné. 
Ale nerada bych, aby to vyznělo jako 
nějaké stěžování. Děláme práci, kterou 
jsme si vybrali, sloužíme tomuto měs-
tu a jeho obyvatelům. V tom budeme 
pokračovat, a kdyby v novém roce byli 
lidé k sobě navzájem slušnější, bylo 
by to fajn nejen pro nás, ale především 
pro ně.

Marta Bendová

Strážníci městské policie běžně spo-
lupracují se správcem bytového fon-
du a se sociálním odborem při jejich 
výjezdech do terénu. Premiérou v této 
práci byla podzimní kontrola 24 malo-
metrážních jednotek v Novém Březen-
ci, kam se vydaly pracovnice IZ-Realu, 
tři úřednice sociálního odboru a sedm 
strážníků.

„Poskytujeme asistenci v rámci ve-
řejného pořádku, abychom zasáhli, 
kdyby došlo k urážkám nebo snad 
napadení úředníků,“ uvedla ředitel-
ka městské policie Marta Bendová. 

V této lokalitě byla kontrola tohoto 
rozsahu poprvé. Sociální odbor zjiš-
ťoval, v jakých podmínkách žijí jeho 

klienti, jestli jsou děti ve škole, jestli 
tu nebydlí někdo jiný než má, pra-
covnice IZ-Realu se zdejšími nájem-
níky řešila situaci kolem nájmu a po-
dobně. My jsme si po své linii zjišťo-
vali vlastní věci, autovraky, kontrolu 
poplatků za psy, řešili jsme nepořádek 
kolem budovy.“

 „Návštěva“ v tak silné sestavě roz-

Kontrola čp. 255 nebyla poslední 

Přes měsíc užívají strážníci čtyři ka-
mery, které mají za úkol zdokumento-

Kamery dosvědčí, co se opravdu stalo 
vat průběh jejich služby, všechny zá-
kroky a úkony. „Malé přístroje lze při-
pnout na klopu. Strážníci je mají v po-
hotovostním režimu a v případě po-
třeby, třeba když se dostanou do sporu 
s občanem, je uvedou do provozu,“ 
vysvětluje Marta Bendová, ředitelka 
městské policie. „Někdy může jít také 
o ochranu strážníka, když si lidé stěžu-
jí na jeho chování nebo něco zapírají.“

Záznamy se každý den vyhodnocují. 
To, co je potřeba pro případné další 
jednání, například k doložení přestup-
ku u přestupkové komise, se zazname-
ná do počítače, zbytek se vymaže. „Po 
prvním měsíci provozu nám zůstalo 
zdokumentováno asi deset záznamů,“ 
shrnula M. Bendová.

Přednášky preventisty Václava Drába (viz článek vlevo) mají také zpětnou vazbu. 

Když je mezi těmi nejmenšími, ty, kteří o to projeví zájem, pozve k návštěvě policejní 

služebny. Jedna taková návštěva dorazila zrovna při přípravě této tematické 

stránky. Byly to děti z mateřské školy ve Smetanových sadech. Největším lákadlem 

„strážnice“ byl pro ně pochopitelně kamerový systém – tolik televizí pohromadě! 

Dagmar Karelová, obsluhující systém, jim ochotně přibližovala různé části města 

i jednotlivé objekty, a tak služebnou zněly nadšené výkřiky „jé hele, naše školka“, 

„tady je náš barák“ a podobně. Jak doplnila ředitelka Bendová, zázemí městské 

policie není pochopitelně veřejnosti přístupné, ale nejstarší děti z mateřinek 

a prvňáčci jsou už ve věku, kdy jsou schopny si uvědomovat a pochopit práci 

strážníků, proto je vhodné ukázat jim i to,jak vypadá ta její část, která je občanům 

skrytá.                                                                             Foto Luboš Mizun 

Jé, hele, támhle bydlim  

Kontroly se zúčastnil i místostarosta Jaroslav Cingel (druhý zprava). Magdalena 

Mejtová (na malém snímku) ukazuje, že i tady se dá bydlet hezky.      Foto LM

hodně nebyla poslední, jak potvrdil 
místostarosta Jaroslav Cingel, který se 
akce zúčastnil. „Myslím, že kontrola 
své ovoce přinesla, přinejmenším lidi 
upozornila, že tu jsou instituce, jimž se 
musejí zodpovídat, a že na to, zda mají 
své věci v pořádku, někdo dohlíží,“ 
uvedl Cingel. „Proto se sem budeme 
vydávat opakovaně.“

Václav Dráb působí na stupínku sebejistě. S kázní nemá problémy.     Foto LM
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Jak hodnotíte 
končící rok?

Byl to rok ná-
ročný, ale mys-
lím, že úspěšný.
Dokládá to nejen
spokojenost kli-
entů a jejich ro-
dinných přísluš-
níků, ale i stoupa-

jící zájem o naše služby a dobré jméno 
našich zařízení i mimo region města. 

A úkoly, jež se vám podařilo splnit?
Zavedení systematického vzdělávání  
pracovníků. To se nám myslím daří. 
Naší práci prospívá také pravidelná 
supervize. Je to pomoc a podpora týmů 
našich pracovníků prostřednictvím 
externích odborníků. Pohled experta 

zvenčí je pro nás přínosem. Všech-
na tato opatření vedou ke zkvalitnění 
péče formou individuálního přístupu 
ke klientům. Ale obecně vzato, naši 
práci nelze ohraničovat kalendářem. Je 
to prostě stále probíhající proces.

Mění se struktura vašich klientů?
Ve srovnání s minulým desetiletím 

velmi podstatně. Přibylo těch, kteří 
jsou odkázáni na pomoc druhé osoby. 
To znamená vyšší fyzické, psychické, 
ale i vědomostní nároky na naše pra-
covníky. A také vyšší nároky na roz-
počet, například potřebujeme ve větší 
míře než v minulosti využívat manipu-
lační techniku pro imobilní klienty.

Co letošní rok přinesl nového?
Využili jsme legislativní změny, kte-

rá umožňuje uzavírat smlouvy se zdra-

votními pojišťovnami, a jako jedni 
z prvních jsme rozjeli vykazování péče 
prostřednictvím zdravotnického perso-
nálu. V praxi to znamená nejen to, že 
jsme získali určité prostředky, ale pře-
devším jsme díky tomu mohli poskyt-
nout potřebnou péči klientům, kteří by 
jinak museli být hospitalizováni v lé-
čebnách dlouhodobě nemocných nebo 
jiných zdravotnických zařízeních. Zá-
roveň je to úspora státních prostředků, 
protože pobyt v nemocnici, který hradí 
stát, je nepoměrně dražší než pobyt 
u nás, kde je navíc prostředí pro tako-
vého klienta rozhodně přívětivější.

Dá se nějak shrnout fi lozofi e, kte-
rou v poskytování sociálních služeb 
uplatňujete?

Snažíme se podporovat myšlenku, že 

člověk by měl co nejdéle žít ve svém 
vlastním prostředí. K prosazování této 
myšlenky patří například předloňské 
zavedení odlehčovací služby, kdy je 
klient nějakou dobu v našem zařízení 
a nějakou dobu doma, nebo snaha po-
skytovat služby prostřednictvím osob-
ní asistence. Zkrátka aby, pokud je to 
možné, šla naše služba za klientem.

Jaké máte plány pro příští rok?
Jak už jsem řekla, je obtížné tuto prá-

ci ohraničovat konkrétním obdobím. 
Je to služba, jejíž plnění je neustálý 
proces. Ale mám-li být konkrétní, by-
la bych ráda, kdyby se nám povedlo 
rozšířit nabídku rehabilitačních služeb 
zejména o trenažér, na kterém lze pro-
vádět nácvik chůze. Zatím to vypadá 
slibně. Stojí sice sto padesát tisíc, ale 

Rozhovor s ředitelkou: každý klient je osobnost zasluhující respekt
podařilo se mi získat sponzora, s jehož 
přispěním bychom ho měli mít už za-
čátkem příštího roku.

Chtěla byste říct něco na závěr?
Sociální práce je poskytování pomo-

ci člověku, který ji potřebuje. Ať už je 
handicapován věkem či zdravím, po-
řád je to osobnost. Člověk, který má 
život z velké části za sebou, a většinou 
nelehký, plný práce. Proto si zaslouží 
náš respekt. Naplnit tento cíl znamená 
dělat tuto práci srdcem, odevzdávat jí 
něco víc, než za co je člověk placen, 
protože tato náročná práce podle mě 
není v dnešní době dostatečně ohodno-
cena. Přesto jsem přesvědčena, že se 
u nás podařilo vybudovat tým, který 
tak pracuje. A za to všem, kteří se na 
tom podílejí, patří dík a uznání.

Eva Šulcová

Tradiční Mikulášská zábava v jídelně 
Domova pro osoby se zdravotním po-
stižením U Dubu byla jako vždy plná 
vzruchu, veselí a muziky. 

Mikuláš dorazil za seniory se svou 
bandou čertů a andělů, ale i s dobrou 
náladou, kterou spolu se svými po-

mocníky šířil. Co na tom, že každý vě-
děl, že za maskami je personál domo-
va? Jednou je Mikulášská, tak jsou to 
andělé a čerti! A tak pohádkové bytosti 
rozdávaly nejen úsměvy, ale i tradiční 
dárkové balíčky s ovocem, sladkostmi 
a ořechy. Nechyběly ani káva, zákusek 

Mikuláš s čerty a anděly řádili U Dubu 

a další pohoštění, a především muzika. 
Parket se za chvíli zaplnil tanečníky 
v kostýmech i bez nich. Ostatní si své 
oblíbené písničky aspoň notovali. 

Ale zkrátka nepřišli ani ti, kteří do 
jídelny nedorazili. Andělé s čerty jim 
dárkové balíčky rozvezli po pokojích. 

Sto šest let a šest becherovek 

Marie Třešňáková, obyvatelka domova důchodců na Mládežnické ulici, oslavila 

nedávno 106. narozeniny. Podle internetové encyklopedie nežije v republice ni-

kdo, komu je víc než sto šest let. Na svůj věk velmi svěží dáma měla největší 

radost z balíčku s šesti lahvemi Becherovky, které jí přivezl zástupce likérky. 

Užitek ze setkání bude zřejmě oboustranný. Paní Třešňáková se totiž netají tím, že

za svou dlouhověkost vděčí mimo jiné pravidelné dávce této „medicíny,“ a který 

výrobce by se rád nepochlubil takovým zákazníkem?          Foto Luboš Mizun

Každý dostal od andělů nebo čertů dárkový balíček a k tomu navíc úsměv. Těmi Mikulášova chasa nešetřila.    Foto LM

Sociální péče je fi nancována ze stát-
ních zdrojů. Stejně jako v jiných oblas-
tech ale platí, že peněz je stále nedosta-
tek. Proto jednotlivé subjekty pracující 
v této sféře hledají další zdroje. Zlep-
šovat kvalitu sociálních služeb umož-
ňují také sponzoři. Jirkovský MěÚSS 
je ve spolupráci se sponzory celkem 
úspěšný.

„Přispívají nám jak fyzické osoby, 
tak podnikatelské subjekty,“ říká Eva 
Šulcová, ředitelka ústavu. „Jsou to ze-
jména dary hmotné, když nám nějaká 
fi rma dodá konkrétní věci, například 
ošetřovatelská lůžka nebo zvedák pro 

imobilní klienty. Sponzorskou formou 
jsme získali také například několik 
bezbariérových koupelen.“

Stejně si tu však cení darů fi nančních, 
přestože jde o podstatně menší hodno-
ty. „Jsou to dary v širokém rozpětí, od 
pětistovky až po desetitisíce. Dárci 
bývají třeba ti, kteří u nás mají anebo 
měli umístěny své rodinné příslušníky, 
ale i lidé, kteří s námi tímto způsobem 
svázáni nejsou. Jakékoli pomoci si vel-
mi vážíme.“

Za rok 2009 se touto formou měst-
skému ústavu sociálních služeb poda-
řilo získat téměř půl milionu korun.

Sponzoři umožňují dát něco navíc 

Chcete odlehčit? To také umíme!

Haló, je tam Mikuláš? Pozdravuj čerta! vzkazuje Ervín Vrbický, který nahrazuje 

chybějící zdraví smyslem pro humor. Na snímku je v péči Ivy Rollerové.  Foto LM

Jedním z darů je i zvedák pro imobilní klienty. Přesunutí z křesla na lůžko probí-

há šetrně pro obě strany. Hana Rysová přemisťuje paní Věru Ptáčkovou. Foto LM

Hlavním cílem odlehčovací služby 
je pomoc lidem, kteří z různých důvo-
dů ztratili schopnost vykonávat běžné 
denní činnosti, aby si je znovu osvojili 
a mohli se vrátit do domácího prostředí 
alespoň částečně samostatní.

„Týká se to například lidí po moz-
kové příhodě nebo po nějaké složitěj-
ší operaci, procvičujeme s nimi stlaní 
postele, uvaření snídaně, otvírání dveří 
a oken, manipulaci s vodovodním ko-
houtkem, vypínačem a podobně,“ říká 
Iva Rollerová, instruktorka sociálních 
služeb. „Někteří klienti se k nám pra-
videlně vracejí.“

To je případ i Ervína Vrbického, kte-
rý tráví část roku U Dubu a část doma. 
Nemůže si zdejší pobyt vynachválit 
a personál označuje za anděly. „Vždyc-
ky mě tu dají dohromady a jsou tu na 
mě moc hodné. Přijdou do nebe,“ říká 
s potutelným úsměvem. 

Odlehčovací služba se už dostala do 
povědomí veřejnosti. Jejích deset lů-

žek je stále obsazeno, a to až na čtvrt 
roku dopředu. 

Pečujete o své blízké sami a potřebujete si odpočinout, chcete odjet na dovolenou nebo jste sami nemocní?    
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Fotokronika: co se kde šustlo
Ve školní kuchyni voněl eintopf

Archa 777 slavila v rytmu jazzu

Preciosa sází na podporu mládí

Preciosa a sklo jedno jsou, zdůrazňuje 

ředitelka jirkovského závodu R. Ště-

pánová.            Foto archiv Preciosy 

Poslední z výměnných stáží, které realizuje OA, SOŠG a SOU, zavedla do jir-
kovského střediska této střední školy kuchařské učně z učiliště Don Bosco v sas-
kém Burgstadtu. V rámci projektu, jehož cílem je vzájemné poznání přípravy po-
krmů obou kuchyní, tu připravovali svá národní jídla. Jeden z jejich mistrů Jens 
Wiedenbauer právě nalévá k ochutnávce klasickou hustou polévku.       Foto LM

Slavnostní setkání u příležitosti otevření A-centra se od řady společenských akcí 
odlišovalo. Mateřské centrum s pestrým celotýdenním programem, jež provozuje 
občanské sdružení Archa 777, sídlí na náměstí Dr. E. Beneše v části budovy, kte-
rou mu za velmi výhodných podmínek poskytl její majitel, fi rma Gorenje. V čem
byla odlišnost večera, na němž si iniciátoři této aktivity se svými donátory, přáteli 
a dalšími přiťukli na její zdar? V tom, že jde o iniciativu části jirkovské křesťanské 
komunity, což bylo na atmosféře malé slavnosti znát, byť jakýmsi těžko popsa-
telným způsobem. Alespoň v této předvánoční době si tak i „bezbožná“ většina 
obyvatel našeho města může připomenout, že křesťanská slova o lásce k bližnímu 
a nezištné pomoci nejsou jen prázdné pojmy. A nemusí k tomu znít vznešené cho-
rály, ale třeba pohodový jazz, jako byl ten v podání skupiny Nakafe band, která 
příjemným večerem hosty provázela. Na snímku ve výřezu ti, „co za to všechno 
můžou“, Dagmar Daňková a manželé Věra a Miroslav Kocholatých.      Foto LM

Mikulášskou zábavu pro děti připravilo jirkovské středisko Junáka ve spolupráci 
s místním oddělením Policie ČR. V sobotu 5. prosince se v hotelu Kavalír sešlo na 
šest desítek dětí i dospělých. Skauti se v maskách andělů a čertů podíleli na zdár-
ném průběhu akce. Taneční rej dětí od nejmenších prcků až po dospívající mládež 
na parketu byl střídán hrami nejen pro malé účastníky akce, ale i pro jejich rodi-
če. Každé z dětí, které si troufl o před Mikulášem přednést básničku, bylo od něj
odměněno balíčkem dobrot. Jedna z řady milých předvánočních akcí… Foto LM

Mikulášská zábava po skautsku

Zámky Červený Hrádek, Klášterec 
nad Ohří, Augustusburg, Lichtenwal-
de a hrad Scharfenstein jsou aktéry 
projektu Společný marketing zámků 
a hradů v Krušnohoří. Byl zahájen letos 
v listopadu a potrvá do února 2012.

Náplní projektu je společná propa-
gační kampaň zaměřená na české i ně-
mecké turisty. Její součástí je mimo 
společného loga, sloganu a grafi ckého 
designu i vydání informačních materi-
álů, zhotovení propagačních předmětů, 
putovní výstavy, účast na veletrzích 
cestovního ruchu a další. Projekt je fi -
nancován z prostředků EU v rámci Pro
gramu na podporu přeshraniční spolu-
práce mezi Českou republikou a Svo-

bodným státem Sasko – Ziel 3/Cíl 3. 
Celková výše podpory je 11,1 milionu 
korun.

„Tímto projektem vyvrcholí spolu-
práce s městem Augustusburg. V mi-
nulosti už proběhly společné akce, 
například Spanilá jízda veteránů nebo 
Moravský den,“ uvedl Bedřich Fryč, 
ředitel KVIZu Jirkov, hlavního partne-
rem projektu, jehož cílem je podpora 
cestovního ruchu na obou stranách 
hranice. (jv/pf)

Společný projekt krušnohorských zámků

Preciosa je největším zaměstnavatelem v Jirkově. Je jediným závodem ve městě, který přežil změny po roce 1989. Je to 
především tím, že je součástí silné obchodní značky. Preciosa a. s. se sídlem v Jablonci nad Nisou, který má několik výrob-
ních závodů a mezi ně patří i Jirkov. Hlavním oborem jirkovského závodu je výroba sklářských broušených kamenů pro 
výrobu bižuterie, svítidel, prakticky se s těmito výrobky setkáte na každém kroku (ozdoba na oblečení, kabelkách, botách), 
prostě všude tam, kde se to blýská a třpytí. Ryze česká fi rma vycházející  z tradičního průmyslového odvětví se dokáže v tvr-
dé konkurenci prosadit (mimo jiné i díky bedlivě střeženému know-how – do areálu závodu se nesmí s fotoaparátem), a tak 
může část svého zisku přerozdělovat těm, kteří to potřebují. Už v roce 1993 byla založena Nadace Preciosa. Původně byla 
zaměřena jen na problematiku zdraví a prevence, postupně se ale rozrůstala a dnes její pomoc směřuje do sedmi oblastí 
(zdravotnictví, školství, kultura, věda a výzkum, ekologie, sport, sociální oblast).

Z výčtu oblastí, na něž se nadace 
soustředí, vyplývá, že je velmi různo-
rodá. Přesto však lze říct, že částečnou 
výhodu mají místa, kde jsou jednotlivé 
závody Preciosy. Jirkov není výjim-
kou. „Jsme vlastně jediná větší fi rma 
ve městě a a proto je naší povinností 
podporovat vybrané aktivity nezisko-
vých organizací,“ říká ředitelka jir-
kovské Preciosy Romana Štěpánová. 
„Přestože naše možnosti nejsou neo-
mezené, poskytujeme jim příspěvky.“

Tato pomoc má víceméně stabil-
ní pravidla. Jednou za rok, zpravidla 
hned v lednu, se R. Štěpánová sejde se 
starostou města, aby společně zrekapi-
tulovali pomoc z loňska a především 
prošli náměty, týkající se případné ak-

tuální podpory. Podněty z této pracov-
ní schůzky pak ředitelka zpracuje do 
fi nální podoby a zašle na nadaci.

Příspěvky Nadace Preciosa 
v oblasti Jirkova

2005              250 tisíc korun
2006              235 tisíc korun
2007              395 tisíc korun
2008             190 tisíc korun
2009             220 tisíc korun*
----------------------------------
* - 100 tisíc korun na lustr  

pro kulturní dům se přesunulo 
Jak vyplývá z výčtu některých letošních příspěvků, 

Nadace Preciosa podporuje hlavně mládež
1. ZŠ - interaktivní tabule pro výuku                            35 000 korun
2. ZŠ - zájezd pěveckého sboru do Slovinska               10 000 korun
1. SK Jirkov - Prázdniny s fotbalem                             15 000 korun
VK Ervěnice - vybavení mládežnických družstev        10 000 korun
MŠ Nerudova - venkovní herní prvky                          25 000 korun

A kdo se ze štědrosti nadace může tě-
šit nejvíc? „Jirkov leží v regionu, který 
na tom není příliš dobře. Myslím, že 
je třeba stavět na generaci, která život 
v tomto městě může pomoci zlepšit,“ 
vysvětluje ředitelka Štěpánová. „Proto 
podporujeme hlavně školství a projek-
ty zaměřené na mládež. Pochopitelně 
svou roli má také podpora kultury.“

Právě do oblasti kultury směřuje už 
přislíbená stotisícová dotace na lustr 
do nového kulturního domu. „Nepů-
jde o peněžitý dar, poskytneme městu 
lustr z našeho závodu v Kamenickém 
Šenově,“ vysvětluje Romana Štěpáno-
vá. „Podobně jsme před několika lety 
pomohli na zámku Červený Hrádek, 
který je z podstatné části vybaven rov-
něž svítidly z naší produkce, ať už jde 
o světla na chodbách nebo lustr v Ry-
tířském sále. Je to pro nás nejpřiroze-
nější forma výpomoci, protože Precio-
sa a sklo, to jsou spojité nádoby.“ 

Jedním z německých partnerů projektu je barokní zámek Lichtenwalde.

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nabízí žák m ukon ujícím školní docházku možnost studia v t chto oborech : 
 

St ední vzd lání s maturitní zkouškou : 
Autotronik , Mechanik se izova  CNC obráb cích stroj , Mechanik stroj  a za ízení 

 
St ední vzd lání s výu ním listem : 

Obráb  kov , Záme ník, Autoklempí , Automechanik, Operátor - logistik 
 

Zam stnavatelé nabízejí žák m p ímou podporu b hem studia 
 a perspektivní zam stnání po absolvování. 

 
Dovolujeme si pozvat žáky a jejich rodi e na dny otev ených dve í,  

které se konají v sobotu 9.ledna 2010 od 8:00 do 13:00  
a ve tvrtek 21.ledna 2010 od 13:00 do 18:00 

 
Pražská 702, 430 01  Chomutov 

Tel/fax  474 651 848,474 651 849, 474 624 415 
e-mail : sstacv@sstacv.cz  Http:/www.sstacv.cz 
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PROGRAM KINA 
ROOSEVELTOVA 704, WWW.KINOJIRKOV.NAINTERNETU.CZ TEL.: 474 680 337

KULTURNÍ KALENDÁŘ
KVIZ                                                                                                  informace na telefonu 474 684 560

Pátek 18. 12. 10 hodin. Staročeské vánoce. Kostelní ulice - malovaný betlém v životní 
velikosti, tržiště se staročeskými řemesly a možností vyrobit si vlastní vánoční ozdobu.

Sobota 19. 12.  17 hodin. Adventní koncert. Zámek Červený Hrádek – Rytířský sál. Vox 
imperfekta, plzeňský komorní smíšený pěvecký sbor, vstupné 20,- Kč

JUNÁK - STŘEDISKO HRANIČÁŘ                                         informace na telefonu 606 878 859

Středa 23. 12. VÁNOCE V KRUŠNOHOŘÍ

Příští týden ve dnech  14. – 18. 12. proběhne 
v rámci projektu „ Jirkovský charitativní advent českých 
a německých školáků pro dětské oddělení nemocnice 
v Chomutově“ v Kostelní ulici akce s názvem „Vánoce 
v Krušnohoří“. Vedle prodeje žákovských výrobků, jehož 
výtěžek bude věnován dětskému oddělení chomutovské 
nemocnice, proběhnou vždy od 15:00 – 17:00 hodin 
vystoupení dětí z jirkovských škol.
 Pondělí bude patřit 1. a 2. základní škole.

Rozpis chodníků dle limitů zmírnění závad schůdnosti 

Chodníky I. pořadí - zmírnění do 12 hodin maximálně
Zde jsou zařazeny: schodiště, zastávky autobusů MHD a hlavní chodníky 

(chodníky souběžné s vozovkou).
 Propojka podle školy Vinařice I,Vinařice II, ul. Ervěnická a okolo kultur-

ního domu, Pěší zóna – nám. Dr. E. Beneše, propojka za ZUŠ z  Mlýnské do 
Palackého ulice, Jirkov střed, Ervěnice, Studentská, obchvatová komunikace, 
Na Borku 1600-12 (od přivaděče), Dvořákova, Kostelní, veškeré chodníky na 
autobusovém nádraží, Vinařická (od Piv. kopce k Alešově ulici, Tyršova, Vi-
nařice II/1 – schodiště: Na Borku u čp. 1609 a 1612, SNP u čp. 1631, poliklini-
ka – chodníky u komunikací, Příční, Vinařice II/2 – schodiště: Krušnohorská 
u čp. 1651, 1656, 1671, K. Marxe 1677, 1679, 1681, 1683, 1667, na konci 
parkoviště K. Marxe, G Svobody u č. 1709, 1716, 1721, od bočního parko-
viště G.Svobody k  Jiráskově ulici, Vančurova  - schody, U Dubu,  Nábřežní, 
schody k domovu důchodců Mládežnická, u zastávky k podchodu č. 2, Park 
Smetanovy sady (hlavní chodník vč.etně bočního k MŠ), Červenohrádecká, 
K.Čapka, Jiráskova, nám. Nové Ervěnice, K. Marxe 1676-88,  okolo rybníka 
od Žižkovy do Palackého ulice, Havlíčkovo  nám., Horník – dvoje schody, 
mezi ulicemi Na Borku, Mládežnická,  Březenec od Palackého do Hrdinů, 
lávky, přechody pro chodce: Jirkov střed, Ervěnice, St. Vinařice, Hornická, 
propojka Písečná do ulice Osvobození, Zaječická, obchvat – část od křižo-
vatky Březenec směr Borek, Chomutovská – u ZUŠ, Koněvova, Vinařická 
(u Kludského vily), Jezerská (k ulici. U Dubu), podél Chomutovské ulice, 
Osvobození, propojka na Borek, chodník  kolem Paraplíčka, U Stadionu, 
B.Němcové u ČSSZ, Červenohrádecká  zámková dlažba, Studentská, Tkal-
covská, Palackého u ZUŠ (ke křižovatce s Ervěnickou), Křižíkova –  propoj-
ka, PS v ulici U Sauny od Jezerské k ul. 5.května, od střed. Horník (zastávka 
k 1244), PS v ulici 5.května od ulice U Sauny k Alešově, propojka ulic U Sau-
ny a Alešovy od čp.1513-23 pravá strana Červenohrádecké od Tkalcovské 
k Jezerské ulici pravá strana v Alešově ulici od ulice 5. května ke Tkalcovské, 
Alešova čp. 1506-09, propojka ulice U Stadionu a Alešovy od čp 1502-09

Chodníky II. pořadí - zmírnění do maximálně do 48 hodin
Jedná se o zbývající chodníky v majetku města, méně frekventované, v síd-

lištích či zástavbě rodinných domů. Při kalamitním sněžení SE neudržují. 
Schůdnost zde však musí být obnovena nejpozději do 48 hod od konce po-
slední kalamity.

Chodníky neudržované - viz strana 1

Zápis dětí do 1.tříd základní školy pro školní rok 2010/2011
Zápis dětí k povinné školní docházce proběhne na základních školách v Jirkově ve dnech 20. a  21. ledna 2010 vždy 

od 14 do 17 hodin. K zápisu jsou povinni dostavit se rodiče (zákonní zástupci) s dětmi narozenými od 1.9.2003 do 
31.8.2004.

Školské obvody:
1. školský obvod – Základní škola Jirkov, Budovatelů 1563
Budovatelů, Červenohrádecká, Červený Hrádek, Ivana Olbrachta, J.B. Foerstera, Jablůčkova, Jezerská, Jiráskova, Ko-

něvova, Křižíkova, Marie Majerové, Mostecká, Na Skalce, Obránců míru, Ovčácký vrch, Prokopa Diviše, Smetanovy 
sady, Telčské údolí, Tkalcovská, U Dubu, U Sauny, V Lukách, Vilová, Zámecká cesta

2. školský obvod – Základní škola Jirkov, Studentská 1427
5.května, Alešova, Denisovo náměstí, Dukelská, Dvořákova, Hornická, Jana Švermy, Kludského, kpt. Jaroše, Na Stráni, 

Pod Přivaděčem, Studentská, U Stadionu, Vinařická, Zahradní, Zaječická, Zátiší, Žižkova
3. školský obvod – Základní škola Jirkov, Nerudova 1151
Bedřicha Pacholíka, Bezručova, Boženy Němcové, Březenec, Březový vrch, Dr. Vrbenského, Ervěnická, Fr. Schmieda, 

Havlíčkovo nám., Horova, Hrdinů, Hrnčířská, Husova, Chomutovská, J.K.Tyla, Jindřišská, K.H.Máchy, Karla Čapka, 
Karla Popelky, Kostelní, Lesní, Mičurinova, Mlýnská, Nábřeží, nám. Dr.E.Beneše, Nerudova, Nová Farma, Nový Bře-
zenec, Olejomlýnská, Osvobození, Palackého, Pod Březencem, Pod Hřištěm, Příční, Rooseveltova, Slepá, Šimkova, 
Tyršova, Vančurova, Vrskmaňská cesta, Wolkerova, Za Pilou 

4. školský obvod – Základní škola Jirkov, Krušnohorská 1675
Generála Svobody, K. Marxe, Krátká, Krušnohorská, Mládežnická, Na Borku, Na Kopečku, Pionýrů, Pod Vodárnou, 

SNP, Školní, Vinařice, Vyhlídka

Čtvrtek 17. 12. 15.30 a 17.30 hodin  
Pohádky na dobrou noc - fantasy komedie 
USA, 39 Kč
Pátek 18. 12. 15.30 a 17.30 hodin
Doba ledová 3: Úsvit dinosaurů, rodinný 
USA, 39 Kč
Sobota 19. 12. 17.30 a 20.00 hodin
Líbáš jako bůh - komedie ČR, 65 Kč
Čtvrtek 7. 1. 15.30, 17.30 a 19.30 hodin
Kněžna Libuše - historická fantasy 
USA, 65 Kč, 15:30 SS
Pátek 8. 1. 17.00 a 20.00 hodin
2012 - thriller USA, 69 Kč
Sobota 9. 1. 15.30 a 17.30 hodin
G-Force - akční rodinný USA, 65 Kč RD

Čtvrtek 14. 1. 17.30 a 19.45 hodin
Coco Chanel - příběh Francie, 65 Kč
Pátek 15. 1. 15.30, 17.30 a 19.30 hodin
Sobota 16. 1. 17.30 a 19.30 hodin 
2 Bobule - komedie ČR, 65 Kč 15:30 SS

DĚTSKÁ PŘEDSTAVENÍ  
Vánoce v kině - pásmo pohádek, 39 Kč
Neděle 10. 1. 15.00 hodin
Vánoční pásmo pohádek 1., 45 Kč
Neděle 17. 1. 15.00 a 17.00 hodin
Herkules - rodinná komedie USA, 45 Kč
---------------------------------------------------
RD: rodinný den v kině - sleva 10 %
SS: senioři sleva 50 %

Fotbalové soutěže mají za sebou  po-
lovinu. Jak se dařilo jirkovským klu-
bům, jak jsou s podzimní části spoko-
jeny a co čekají od jara?

TJ VČSA Ervěnice se sloučil se 
Slovanem Jirkov. Tato fúze však oče-
kávané zlepšení nepřinesla, naopak  
– účastník krajského přeboru 1. A tří-
dy skupiny B přezimuje na jedenácté 
příčce, v dohledu od sestupových po-
zic. Ervěnice šestkrát vyhrály, dvakrát 
remizovaly a sedmkrát prohrály. Se-
čteno: 14 bodů, skóre 21:37. 

„Stručně řečeno: dobrý začátek, hor-
ší konec,“ shrnul současný stav před-
seda oddílu Milan Rodák. „Svou roli 
v našem umístění sehrál souběh něko-
lika nepříznivých faktorů – nediscipli-
novanost některých hráčů a z ní ply-
noucí tresty, zranění klíčových členů 
mužstva a slabá účast na trénincích. 
Někteří talentovaní hráči se prostě na 
to vybodli.“ 

Na jaře by podle Rodáka mělo při-
jít zlepšení. „Čeká nás kvalitní zimní 

příprava včetně účasti na zimním tur-
naji v Souši. Doufám, že se parta dá 
zas dohromady a naváže na výkony ze 
začátku sezony.“

            Sport...     Sport...     Sport....     Sport...     Sport...     Sport....     Sport...     Sport...     Sport...     

Poločas - dva zklamaní, jeden spokojený

FK Kyjice: V obranné činnosti Antonín Krása (4) a Martin Buleca, v pozadí situ-

aci kontroluje Radek Ostko.                                      Foto Ladislav Chlíbek 

FK Kyjice a 1. SK Jirkov jsou rivaly 
v okresním přeboru a přezimují v těs-
ném sousedství v polovině tabulky. 
Svou pozici ale hodnotí rozdílně.

 „Před sezonou jsme měli v plánu 
skončit do sedmého místa, a to se nám 
povedlo,“ říká předseda FK Kyjice Jiří 
Lacina. „Navíc se dařilo i dorostencům 
a žákům, i u nich jsme dosáhli toho, 
co jsme chtěli, takže jsme spokojeni.“ 
A cíle na jaro jsou stejné. Chceme 
skončit v horní polovině tabulky.“ Ky-
jice mají na svém kontě šest vítězství 
a stejně tolik porážek, k tomu jedna 
plichta znamená 19 bodů a jen velmi 
lehce pasivní skóre 23:25.

1. SK Jirkov má jen o bod méně, ale 
ke spokojenosti mnohem dál. Šestkrát 
vyhrál a sedmkrát prohrál, má 18 bodů 
a skóre 29:39. „Z hlediska našich před-
sezónních cílů považujeme podzim za 
neúspěch. Chtěli jsme být na bedně. 
Výsledky z přípravy naznačovaly, že 
kádr na to máme,“ říká člen výboru 
Jaroslav Cingel. „Pak se ale projevila 
rozháranost mládí – mladí hráči pře-
stali docházet. Část sezony tak odehrá-
ly starší ročníky, takže jsme v tabulce 
postupně klesali.“ 

Navíc odešel trenér, takže klub hledá 
někoho, kdo by tým opět konsolido-
val. A cíl na jaro? „Z původních am-
bicí jsme vzhledem k uvedeným okol-
nostem museli slevit, ale rozhodně se 
chceme probojovat do vyšších pater 
tabulky,“ dodal Cingel.

1. SK Jirkov: U míče Václav Tůma, jehož souboj se soupeřem zpovzdálí sleduje 

jeho bratr Martin (druhý zprava).                              Foto Ladislav Chlíbek 

Zaměstnanci fi rmy

přejí všem svým zákazníkům

                  veselé Vánoce

   a šťastný nový rok 2010
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Kostelní ulice patří týden před váno-
cemi školákům. Stejně jako v minu-
lých letech, i letos tu probíhá charita-
tivní akce Jirkovský advent.

Žáci jirkovských škol tu prodáva-

Výtěžek Jirkovského adventu bude vánočním dárkem pro nemocnici

Město Jirkov 
děkuje 

za poskytnutí podpory 
na pořádání kulturních 

akcí
Hornická pouť 2009    

a
Jirkovský advent 2009 

společnosti

Tradiční předvánoční akce  s charitativním zaměřením tentokrát podpoří nákup  výhřívaného lůžka v gynekologicko-porodnickém oddělení v chomutovské nemocnici     

jí vlastní výtvory a výtěžek z tohoto 
prodeje je určen na charitativní účely. 
Letos se do akce zapojí i jejich němečtí 
vrsteníci z partnerské školy v Brand
-Erbirsdorfu v rámci společného pro-
jektu se základní školou v Krušnohor-
ské ulici. Projekt je podpořen z fondů 
Evropské unie.

Kromě vlastního prodeje si každá 
škola připravuje kulturní program, kte-
rý probíhá vždy odpoledne od tří ho-
din. Ve čtvrtek školáky doplní vystou-
pení jirkovských seniorů a Domu dětí 

a mládeže Paraplíčko. V pátek náměstí 
ovládnou Staročeské vánoce, kde bu-
dou k vidění nejen jesličky s Ježíškem, 
ale také staré vánoční zvyky a zapome-
nutá historická řemesla.

Kromě zábavy a poučení má podstat-
nou roli právě charitativní rozměr celé 
akce, který zábavnou formou učí děti 
pomáhat těm, kteří to potřebují. „Vý-
těžek je vždy věnován na konkrétní 
věc,“ říká za organizátory ředitel Kul-
turního, vzdělávacího a informačního 
zařízení Bedřich Fryč. „Má to i vý-

chovný aspekt, děti si umí představit, 
na co konkrétně přispěly.“ 

Loňský výtěžek Jirkovského adven-
tu dosáhl úctyhodných padesáti tisíc 
korun a byl příspěvkem na nákup so-

nografi ckého přístroje. Letos vybra-
né peníze poputují do chomutovské 
nemocnice, na pořízení vyhřívaného 
lůžka v gynekologicko-porodnickém 
oddělení.

Deset dní před zahájením Jirkovského 

adventu si žáci 4. ZŠ v Krušnohorské 

ulici udělali výlet do partnerského 

města. V Brand-Erbirsdorfu se účastnili 

pestrého adventního programu, ale 

zároveň si s předstihem vyzkoušeli roli 

trhovců, protože jim zde pořadatelé 

přidělili vlastní stánek. 

Jirkovský advent z oken galerie.. Podium s vystupujícími dětmi, jejich spolužáci v roli publika, prodejní stánky, vůně punče 

- zkrátka ta správná předvánoční atmosféra. Navíc letos, jak se zdá, malí prodejci pěkně vymrznou.    Foto Luboš Mizun

Školáci jsou při prodejní akci zároveň v roli prodávajících i kupujících. Na obou 

stranách prodejních pultíků pomáhají dobré věci.         Foto Andrea Karlovská

Město vyhlásilo výtvarnou soutěž pro děti na téma Jak si představuji betlém. 

Vítězové budou oceněni starostou na Štědrý den v rámci akce Živý betlém 

na Červeném Hrádku. Na snímku keramický betlém, který vyrobily děti z MŠ 

Kaštánek pod vedením paní učitelky Hany Štochlové.          Foto Luboš Mizun

Jak vidí betlém děti

Symbolickou tečku vánoční stránky tvoří 

práce dětí výtvarného oboru základní 

umělecké školy. Tak to vypadá, když se 

tématu Vánoc chopí šikovné ruce...
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